

### *The Trusteeship Council*

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;
2. *Expresses the hope* that the Administering Authority will consider the possibility of examining those claims for compensation on account of damages suffered as a result of the Baïdoa incidents which have not been submitted to date to the appropriate Commission in Baïdoa;
3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*441st meeting,  
10 July 1952.*

### **561 (XI). Petition from Messrs. Salah Musse Hassan and Abdi Nur Uarsame (T/Pet.11/144) concerning Somaliland under Italian administration**

*Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,*

*Having accepted and examined* at its eleventh session the petition from Messrs. Salah Musse Hassan and Abdi Nur Uarsame (T/Pet.11/144), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

*Having taken note* of the written observations of the Administering Authority (T/982) as well as of the oral statement<sup>ss</sup> of the special representative, in particular that:

- (a) Both petitioners were discharged from the armed services for violation of disciplinary regulations, not because of their affiliation to the Somali Youth League,
- (b) Their salaries were paid until the day of their discharge,
- (c) The accusations levelled against the Administration are without foundation,
- (d) Normal military instruction is provided for the armed forces of the Territory,

### *The Trusteeship Council*

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;
2. *Recommends* that the Administering Authority continue to take measures to dissipate the feeling on the part of the members of the Somali Youth League that they are discriminated against;
3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*441st meeting,  
10 July 1952.*

<sup>ss</sup> *Ibid.*

### *Le Conseil de tutelle*

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;
2. *Exprime l'espérance* que l'Autorité chargée de l'administration envisagera la possibilité d'examiner les demandes d'indemnité pour dommages subis à la suite des incidents de Baïdoa, qui n'ont pas été soumises jusqu'à présent à la commission compétente à Baïdoa;
3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*441ème séance,  
10 juillet 1952.*

### **561 (XI). Pétition de MM. Salah Musse Hassan et Abdi Nur Uarsame (T/Pet.11/144) concernant la Somalie sous administration italienne**

*Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,*

*Ayant reçu et examiné*, à sa onzième session, la pétition de MM. Salah Musse Hassan et Abdi Nur Uarsame (T/Pet.11/144), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

*Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/982), ainsi que de la déclaration verbale<sup>ss</sup> du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit :*

- a) Les deux pétitionnaires ont été licenciés de l'armée parce qu'ils avaient violé les règlements sur la discipline militaire, et non parce qu'ils appartenaien à la Ligue de la jeunesse somalie,
- b) Leur solde a été payée jusqu'au jour de leur licenciement,
- c) Les accusations portées contre l'Administration ne reposent sur aucun fondement,
- d) Une instruction militaire normale est assurée aux membres des forces armées du Territoire,

### *Le Conseil de tutelle*

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;
2. *Recommande* à l'Autorité chargée de l'administration de continuer de prendre toutes mesures utiles pour éviter que les membres de la Ligue de la jeunesse somalie n'aient l'impression de faire l'objet d'un traitement discriminatoire;
3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*441ème séance,  
10 juillet 1952.*

<sup>ss</sup> *Ibid.*